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Het bestuur van LTO Noord afdeling Achterhoek Noord vergadert elke maand om de actuele zaken te 
bespreken.  
 
We hebben 2 uitzonderlijke jaren achter de rug, Hierin zijn weinig fysieke bijeenkomsten geweest.  
 
13 januari 2020  hebben we in de Schouwburg in Lochem een leuke avond gehad, ‘Kent u dat gevoel 
maandag de 13e’  Met mental coach Ben Middelkamp. Waar we leerden wat WIM betekend. Wat is 
er aan de hand? Is dit nou zo belangrijk? Maak je niet zo druk!  
 
Daarna kwam Corona en hebben we digitaal leren vergaderen. 
 
In December hebt u allen een kleine kerstattentie van ons ontvangen. Een muts en een dreuge worst.  
 
In 2021 is de enige bijeenkomst die wel doorgegaan is een bijeenkomst met Sjaak van der Tak. 
 Stikstofplan? Hoe?Zo! Uitleg en informatie over de stikstofplannen wat is ingediend door LTO samen 
met MKB en VNO-NCW aan de tweede kamer. Deze avond werd geleid door Sjaak vd Tak de huidige 
voorzitter van LTO. Ruim 80 leden van LTO en de plaatselijke AJK’s hebben onder de geldende 
coronaregels een bijzonder interessante avond beleefd. 
 
Via de gebiedsgerichte aanpak van de provincie blijven we hier aangesloten en praten we mee over 
de invulling van de N plannen van de provincie Gelderland. 
 
Verder ondanks dat de bestuursvergaderingen op locatie ook niet doorgegaan zijn hebben we als 
bestuur wel via de teams regelmatig vergaderd. Wij hebben dus niet stil gezeten de afgelopen 
anderhalf jaar want de wereld om ons heen is behoorlijk in beweging. 
 
We hebben de volgende onderwerpen allemaal behandeld en besproken: 
Er staat telkens op de agenda de gebiedsprocessen, dit zijn onderwerpen die lang doorlopen en 
waarbij regelmatig contact is met betrokkenen om zaken door te nemen.  
Oa Natura 2000 Stelkampsveld, Wegen Berkelland en Lochem, oa  Nettelhorsterweg. Weg Lochem-
Ruurlo en Lochem-Barchem, fietspad Zutphen Deventer en Fietspad Harfsen Epse enz enz 
Berkeldal. 
 
Het natura2000 gebied Stelkampsveld ligt tegen Berkelland aan en in de gemeente Lochem. LTO  
heeft zitting in de bestuurlijke begeleidingsgroep. Vooral in het begin van dit proces is LTO nauw 
betrokken geweest, de afgelopen tijd is het vooral volgen wat er gebeurd. Wel is nog met enkele 
direct betrokkenen contact geweest over de aanpassingen voor verhogen van de grondwatertrap in 
het gebied. 
 
De wegen in Lochem en Berkelland zijn een belangrijk punt voor ons. Vooral de groottere wegen 
zoals de Nettelhorstweg en de wegen rondom Lochem. Hierbij proberen wij als LTO  vooral 
landbouwverkeer en aanpassingen in de  omgeving zoveel mogelijk in positieve richting te sturen. 
Dus bekijken wat mogelijk is en ook wat niet wenselijk is. Hier zoeken we ook vaak de samenwrking 
met Cumela. 
 
Berkeldal is een project van het Waterschap om de Berkel functioneel maar ook mooi in het 
landschap in te passen. Dit door waterbuffers en ook waar mogelijk te laten meanderen.  Dit leidt 
soms wel tot stevige discussies. Telkens gaat het hier om boerengrond en daar zitten we bovenop. 
Mogelijk nieuwe waterwin gebieden en in kaart brengen van beregenings bronnen of laten 
meanderen van de Berkel komen telkens terug op onze agenda. 
 
 



Andere actuele onderwerpen zijn onder andere bomen en bermenbeleid in Berkelland. Veel 
opmerkingen vanuit leden ging vooral het plaatsen van plaatjes langs de percelen, dit met als doel 
vanuit de gemeente om de perceelgrenzen aan te geven. Ook mogen/kunnen dan de bermen niet 
meer mee gemaaid worden. Dit heeft tot veel ergernis geleid bij ons en bij onze leden. We hebben 
diverse keren met de gemeente overlegd en duidelijk gemaakt dat we zo niet als buren met elkaar 
omgaan. De gemeente heeft toegezegd onze opmerkingen serieus te nemen. Wat betreft het 
bomenbeleid hebben we reactie ingebracht in de raad om hier voor het buitengebied wel een 
werkbare situatie te garanderen. Gelukkig is de bomenverordening niet aangenomen en komt hier 
nog een vervolg op.  
 
Daarnaast staat ook het Biodiversiteits plan hoog op onze agenda. Bij beide gemeenten. Ook hier 
proberen we voor u als lid een werkbare en praktische invulling van ons buitengebied te krijgen.  
 
Gasvrij Laren, Dit is een project om een alternatief te creëren  om aardgas te vervangen . Dit is een 
pilotproject waarbij LTO nauw betrokken is. Hier zijn we trots op want hier zijn we pilot mee in 
Nederland. 
 
De RES heeft ook veel tijd en energie van ons geëist. Het energie vraagstuk in algemeen voor Lochem 
en Berkelland is een groot dilemma. Lochem  valt onder Cleantec regio en Berkelland onder RES-
Achterhoek. Het doel van de RES is dat per regio een plan komt voor de verhouding wind/zon.  
We krijgen wij als LTO vaak de vraag om bezwaar te maken tegen individuele projecten, dit doen wij 
niet omdat een ondernemer zelf de keuze maken. Wel geven wij regelmatig aan bij de gemeenten 
dat we voor het hanteren van de zonneladder zijn.  Dus kijk hier kritsch naar de aanvragen in uw 
eigen omgeving. Ook het probleem van netcongestie waarbij het bestaande net niet voldoende 
capaciteit heeft hebben we aangekaart bij de gemeente en bij bijeenkomsten van Energieregio’s. 
Onlangs is daarvoor in Berkelland ook nog een avond georganiseerd door AGEM. 
Ook hebben we een manifest gemaakt: Begrazen ipv beglazen. Dit geeft ons tijd en ruimte om bij de 
gemeente maar ook bij de provincie aan tafel te komen. 
 
Kavelruil project zijn we ook bij betrokken geweest en deze is eind 2020 afgerond. 
 
Bestemmingsplan buitengebied Berkelland. Meerdere digitale bijeenkomsten zijn er georganiseerd. 
 
We hebben in 2021 een eigen Landbouw visie geschreven. Velen van u hebben ons hierop reactie 
gegeven. Onze dank daarvoor. De Landbouwvisie hebben we in Lochem samen met AJK Laren 
Lochem opgesteld. Via een teams bijeenkomst konden leden reageren met de MENTImeter. Deze 
opmerkingen hebben we allemaal meegenomen. In Berkelland hebben we samen met AJK 
Achterhoek Oost en AJK samen vooruit een zelfde programma gehad. De Landbouwvisie is 
overhandigd aan de betrokken wethouders en dient als leidraad voor beleid wat ons betreft. 
In Berkelland zien we hier de eerste resultaten al van in het VAB beleid. 
 
Actuele zaken worden nu regelmatig via een nieuwsbrief vermeld aan de leden.  
Ledenaantal per  31-12-2020 
Totaal: 562 leden, waarvan: 
Agrarisch lid: 392 
Belanghebbenden: 25 
Medeondernemers: 62 
Oud agrarische leden: 81 
 


